
Protokół Nr IV/2019 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 29 stycznia 2019r. 
 

 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  14,00  - 17,30 

 

Ad  1. 

Dnia 29 stycznia 2019r. odbyło się  IV-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Maciej Mądzik 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- Nauczyciel Zespołu Szkół w Goździe p. Aneta Paryska 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

Na liście obecności podpisy złożyło 13 radnych, co stanowiło 87 % ustawowego składu  

Rady Gminy. Obrady były prawomocne.  

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Nieobecni radni: Januchta Jacek, Mirosław Nyga – usprawiedliwieni. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

radnego Tomasza Janika,  który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Żadnych uwag do porządku obrad nie zgłoszono wobec czego stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad.      

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdania kierowników jednostek organizacyjnych gminy z działalności  

w 2018 roku 

a) Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej 

b) Zespołu Szkół w Goździe 

c) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej 

d) Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej 

e) Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej 
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5. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji.  

8. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

9. Pytania, wnioski, interpelacje. 

10. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach:   

a) ramowego planu pracy Rady Gminy Łączna na 2019 rok 

b) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Łączna na 2019 rok 

c) uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023 

d) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2019-2023 

e) zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, pomoc rzeczową w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

f) zmiany Nr 3 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego  

gminy Łączna 

g) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2019-2027 

h) uchwalenia budżetu Gminy Łączna na 2019 rok 

 

12. Przyjęcie protokołu z  III sesji Rady Gminy Łączna z dnia 20.12.2018r. 

13. Zakończenie obrad.                                                                                                                                          

 

Ad.  4 a) 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej w 2018 roku. 

Sprawozdanie przedstawił  Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej  

p. Maciej Mądzik. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Żadnych pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Ad.  4 b) 

Sprawozdanie z działalności Zespołu Szkół w Goździe w 2018 roku. 

Sprawozdanie przedstawiła Nauczycielka Zespołu Szkół w Goździe p. Aneta Paryska  

w zastępstwie Dyrektor Zespołu Szkół w Goździe p. Urszuli Wilkosz. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Żadnych pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Ad.  4 c) 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej w 2018 roku. 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik GOPS p. Bernardyna Wasińska. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Wykrota – zapytał komu przysługuje karta dużej rodziny. 

Kierownik GOPS p. Bernardyna Wasińska – przysługuje rodzinie w której wychowuje się co 

najmniej troje i więcej dzieci. Karta dużej rodziny będzie przysługiwała teraz także rodzicom 

którzy wychowali trójkę dzieci minimum, a dzieci są już dorosłe  w tej chwili. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Ad.  4 d) 

Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej w 2018 roku. 

Sprawozdanie przedstawił Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Poza sprawozdaniem Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz poinformował – otrzymałem 

pismo z Wodociągów Kieleckich z informacją, że zgadzają się na świadczenie usług 

dostarczania wody do Klonowa. Należy zawrzeć porozumienie między Zakładem Gospodarki 

Komunalnej, a Wodociągami Kieleckimi dotyczące podpisania umowy na dostawę wody dla 

posesji leżących poza obszarami działalności spółki.  

Wystąpiliśmy do Starostwa Powiatowego w Kielcach o zakup map sytuacyjno-

wysokościowych w celu rozpoznania czy można umieścić wodociąg w pasie drogowym. 

Radny Kałuziński – zapytał o straty na kanalizacji ok. 16 tys. zł, skąd się biorą różnice.  

Strata 60 tys. zł na samej wodzie i kanalizacji, na Komisji Rewizyjnej to sprawdzimy. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – przychody mamy większe niż koszty, wynik ogólny 

dodatni.  

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.  4 e) 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej w 2018 roku. 

Sprawozdanie przedstawiła Dyrektor GBP p. Magdalena Kowalik. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Żadnych pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Maciej Mądzik – dziękuję za 

wsparcie dla placówki we wszystkich inicjatywach za rok ubiegły. 

 

Ad.  5. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

Sprawozdanie przedstawił i omówił Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Żadnych pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Ad.  6 i 7. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami Rady Gminy 

oraz z realizacji uchwał Rady Gminy od dnia 20 grudnia 2018r. do dnia 29 stycznia 2019r. 

przedstawił Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński. 

I. Uczestniczyłem: 
21 grudnia – w spotkaniu opłatkowym samorządowców w Powiecie Skarżyskim, 

27 grudnia – w posiedzeniu ZGGŚ w Bielinach,  

31 grudnia – w spotkaniu z Dyr. PUP Romanem Białkiem w sprawie programów 

skierowanych dla bezrobotnych w 2019 roku, 

9 stycznia – w spotkaniu z Prezesem INTB Bodzentyn p. Sebastianem Pierzchałą w sprawie 

internetu światłowodowego w Klonowie, 

16 stycznia – w spotkaniu z p. Zofią Fąfara z Kamionek w sprawie jej pisma dot. nie 

wyrażenia zgody na modernizację naszej oczyszczali ścieków. Dzisiaj otrzymałem pismo z 

Ministerstwa w sprawie zajęcia stanowiska i odwołań w sprawie oczyszczalni ścieków. 
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Termin zakończenia sprawy został przesunięty na miesiąc czerwiec. Jeśli radni będą 

zainteresowani nazwiskami osób, które złożyły protesty udostępnimy pismo. 

17 stycznia – w spotkaniu z Prezesem Zarządu PCC Sillicium p. Jarosławem Wąsikiem w 

sprawie zmiany mpzp dla zakładu, 

                   – w posiedzeniu komisji finansowo – gospodarczej Rady Gminy 

18 stycznia – w spotkaniu z dyr. ZDP p. Czyżem i p. Massalskim w sprawie budowy zjazdu z 

drogi powiatowej w miejscowości Zalezianka. 

26 stycznia – uczestniczyłem w pogrzebie ś.p. Zdzisława Szeteli, dzisiaj uczciliśmy jego 

śmierć minutą ciszy. Pan Dyrektor Szetela był osobą życzliwą, mającą duży wkład w 

tworzenie gminy. Wielokrotnie pomagał aby wyodrębnić naszą gminę z Suchedniowa. Rada 

Gminy poprzedniej kadencji z okazji 15-lecia gminy uhonorowała Pana Dyrektora statuetką 

za wkład w tworzeniu naszej samorządności. Myślę, że kiedy będziemy przygotowywać 

kolejną monografię znajdzie się miejsce aby upamiętnić tego niezwykłego człowieka. 

29 stycznia – uczestniczyłem w posiedzeniu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Oprócz 

przyjęcia budżetu na 2019r. podnoszona była kwestia wspólnego przetargu na odbiór i 

zagospodarowanie śmieci. W czerwcu tego roku czeka nas przetarg, z informacji z innych 

gmin wnika, że kwoty przetargów są bardzo wysokie. Jeśli ustawa śmieciowa w niektórych 

zapisach zostanie zmieniona – dzielenie przetargów na odbiór śmieci i drugi na 

gospodarowanie, to podwyższa to koszty. Dzisiaj mamy 6 zł za śmieci segregowane, a 

eksperci twierdzą że stawki powinny być na poziomie 22 zł. Sygnalizuję, że musi to być 

temat posiedzeń Komisji Gospodarczej Rady Gminy. 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018r. 

- w sprawie wysokości dotacji na prowadzenie publicznych i niepublicznych jednostek 

oświatowych na terenie Gminy Łączna w 2019 roku, 

- w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach na terenie 

gminy Łączna. Szczegółowe terminy na stronach Urzędu i tablicach ogłoszeń w sołectwach. 

Prośba do radnych aby uczestniczyć w wyborach sołtysów. Jesteśmy gminą wiejską mam 

nadzieję, że w wyborach zostanie wyłoniona grupa sołtysów, która będzie przykładem. 

- w sprawie zmian w składzie komisji przetargowej, 

- w sprawie realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych w gminie Łączna w 2019r. 

 

 14 stycznia br. została podpisana umowa pomiędzy Gminą Łączna a firmą EXPOL 

BIS SPÓŁKA JAWNA reprezentowaną przez p. Tomasza Grzybowskiego. Przy 

podpisaniu umowy obecni byli: radny Klonowa p. Dariusz Mendak, Dyrektor 

Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik oraz sołtys Klonowa p. Bogdan 

Biela. Zakres prac będzie obejmował całkowity remont zabytkowego budynku i 

opierał się na: 

- robotach fundamentowych, 

- wymianie dachu, 

- wymianie okien, drzwi zewnętrznych i wewnętrznych, 

- remoncie posadzek i schodów, 

- robotach tynkarskich i malarskich, 

- wymianie instalacji elektrycznej, 

- podjazdu dla osób niepełnosprawnych. 

Zakończenie prac przewidziane jest na 15 maja 2019r. - kwota 749 999,99zł brutto. 

W dniu 18 stycznia br. ogłosiłem konkurs ofert na realizację zadań Gminy z zakresu 

upowszechniania kultury fizycznej i sportu w 2019 roku. 

Środki przewidziane na realizację zadania w 2019r. - 35.000 zł. 
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Oferty należy składać w zaklejonych kopertach w sekretariacie Urzędu Gminy 

Łączna, w terminie do dnia 11 lutego 2019r. Szczegóły na BIP Urzędu. 

 Mieszkańcy wzdłuż starodroża e7 telefonicznie postulują aby odtworzyć aktywne 

przejścia dla pieszych na starodrożu. Żywotność baterii już dawno się skończyła. 

Modernizacja jednego przejścia może kosztować ok. 35 tys. zł. 

 Informacja dotycząca modernizacji infrastruktury sportowej przy placówkach 

edukacyjnych na terenie Gminy Łączna. 22 stycznia br. dokonaliśmy otwarcia ofert na 

to zadanie, przed otwarciem zamawiający odczytał kwotę jaką zamierza przeznaczyć 

na sfinansowanie zadania, i tak: 

1/ zadanie 1 - boisko w Kamionkach - 317 374,10 zł brutto 

najniższa oferta firmy Ekoforma - Kielce - 452 390,36 zł brutto 

2/ zadanie 2 - boisko w Goździe - 534 679,86 zł brutto 

Najniższa oferta firmy Dorakol - Dobre - 811 962,68 zł brutto 

Łącznie brakuje nam 412 299,08 zł. 

W ramach tego zadania wykonaliśmy już: 

- remont sali gimnastycznej wraz z zapleczem sanitarnym 

- budowa zielonej sali gimnastycznej . 

Zakup pomocy dydaktycznych oraz boiska są realizowane w ramach tego 

jednego programu. 

Nie mamy odwrotu musimy zrealizować oba zadania, jeśli tego nie zrobimy 

będziemy musieli oddać pieniądze. 

Z ostatnich wniosków: 

1. Radna Żaczek – w sprawie podłączenia gazociągu przy Starodrożu S7: zainteresowany 

właściciel posesji, który wyraża chęć podłączenia gospodarstwa do gazociągu powinien 

zgłosić się do gazowni w Kielcach przy ul. Loefflera uzyska tam informacje na jakich 

zasadach może się podłączyć, orientacyjny koszt połączenia to 10 tys. zł (tj. koszt obsługi 

geodezyjnej, projektów, robót budowlanych) 

2. Radna  Krawczyńska – odśnieżanie Gozdu realizowane jest przez ZGK w Łącznej 

systematycznie i zgodnie z potrzebami mieszkańców. 

Pozostałe wnioski Radnych i Sołtysów realizowane są przez pracowników Urzędu na bieżąco, 

w miarę posiadanych środków. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.  8. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 17 stycznia 

2019r. odbyło się posiedzenie komisji. Komisja poświęcona była prawie całkowicie 

gruntownej analizie projektu budżetu na 2019 rok. Wniosków nie wypracowano. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Komisji radny Edward Chaba – w okresie 

między sesjami nie było posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – nie było 

posiedzenia komisji. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński –  

w zastępstwie Przewodniczącej Komisji Społecznej informuję, że Komisja Społeczna odbyła 

posiedzenie 9 stycznia 2019r.  

Wnioski z komisji: 

1/ utworzyć grupę trampkarzy młodszych pod szyldem ULKS Łączna 

2/ przystąpić do pisania projektu do programu na świetlice w szkołach Gózd i Łączna. 
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Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minut przerwy. 

 

Ad.  9 i 10. 

Pytania, wnioski, interpelacje. 

Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Radna Żaczek – prośba aby sprawdzić stan techniczny starodroża 7 i naprawić ubytki. 

Czekam na wiosnę kiedy będą usunięte pobocza. Proszę o bieżącą naprawę drogi gminnej 

Jaśle do zalewu, przejeżdża tamtędy autobus z dziećmi. Prośba aby na sezon letni pomyśleć o 

zagospodarowaniu terenu koło zalewu. Mamy tam nasze działki może z jakiegoś projektu 

unijnego będzie można pozyskać środki np. na wybudowanie wiaty czy ścieżki rowerowej. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – w kwestii usuwania ubytków podjęliśmy decyzję aby 

uzupełnić je masą na zimno, a w okresie letnim należy to załatwić jak należy. To samo 

dotyczy drogi w Jaślach w okresie zimowym trudno o dokonanie napraw.  

Wniosek o zagospodarowanie terenu wokół zbiornika Jaśle - pieniędzy unijnych nie ma. 

Możemy wykonać tylko środkami własnymi. Przy takim obciążeniu budżetu dużymi 

kwotami, na które mamy dofinansowanie i w sytuacji gdzie boiska wymagają dołożenia ok. 

400 tys. zł nie damy rady w tym roku podołać temu zadaniu. 

Rady Wisowaty – na posiedzeniu połączonych komisji skupiliśmy się na inwestycjach ale 

zapomnieliśmy, że przy roztopach na drogach wyszły dziury. Droga przy placu zabaw się 

rozleciała. Na drodze od starodroża w stronę gminy i dalej do kościoła nie możemy czekać do 

wiosny z załataniem dziur.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – ZDP w Skarżysku ma pracownika liniowego 

wyposażonego w samochód, jego obowiązkiem jest dopilnowanie aby standard utrzymania 

dróg był taki jak przewidują przepisy. Pracownik liniowy ze Skarżyska p. Roman Derra 

często jeździ i obserwuje stan dróg powiatowych i z tego co zauważam reaguje. Może być 

tak, że czasowo się nie wyrabiają ale widzę że niektóre ubytki są usuwane. Stale monitujemy 

do ZDP zwłaszcza gdzie ubytki są duże. Będziemy starać się usuwać ubytki najszybciej jak to 

możliwe. 

Radny Ledwójcik – proszę o naprawę drogi na skrzyżowaniu Jęgrzna-Czerwona Górka-

Galerówka. Jeżeli będą warunki należy załatać załamujący się asfalt. 

Radny Kałuziński – zwrócił się do Wójta i Kierownika Wydziału Technicznego - w zeszłym 

roku na jesień zgłaszałem zejście z przejścia pieszego na wysokości Delikatesów Centrum. 

Przejście prowadzi donikąd, rok minął czy gmina prowadziła jakieś rozmowy z inwestorem 

na ten temat. 

Zwrócił się do Kierownika ZGK, czy czekamy na tragedię. Zjazd ze starodroża w stronę 

Osełkowa 20 m od ZGK ta górka nie posypywana jest w ogóle. Dzisiaj nie dało się zjechać, a 

jeździ tamtędy autobus z dziećmi. Czy ja muszę co sesja wstawać i przypominać o tym. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – pracownicy ZGK są ustaleni na dwie zmiany, 

niestety w ciągu godziny nie da się wszystkiego zrobić. Zawsze Osełków był posypany ale nie 

w pierwszej kolejności. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – jeśli chodzi o zejście z przejścia dla pieszych - 

inwestycja jaką była budowa Delikatesów Centrum to inwestycja wykonana na prywatnej 

nieruchomości. Kwestia wykonania zjazdu do Delikatesów była przedmiotem wniosku 

właściciela posesji, który otrzymał taką zgodę. Budowa nie była obłożona żadnymi 

warunkami wstępnymi. Jeśli Rada Gminy podejmie decyzję o wybudowaniu chodnika w 

pasie drogowym to pozostanie kwestia pieniędzy. W tym budżecie nie wnioskowaliście o coś 

takiego. Możemy w trakcie roku zastanowić się i przeliczyć ile by to kosztowało ale nie 

możemy prosić inwestora o wybudowanie chodnika, ponieważ to nasza inwestycja. 
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Radny Kałuziński – ja rozmawiałem z inwestorem on ma firmę budowlaną, sprzęt i 

powiedział, że nie ma problemu ze zrobieniem zejścia. Zgłaszałem to rok temu i pytam czy 

urząd wykonał jakieś kroki w celu rozmowy z inwestorem. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – inwestor do mnie nie kierował zobowiązania, że może 

wykonać tego typu inwestycję. Mogę zaprosić inwestora na komisję ale proszę żeby radny 

Kałuziński uczestniczył w rozmowie i przywołał słowa inwestora odnośnie tego co 

powiedział. Ponieważ ja nie usłyszałem żadnego zobowiązania od inwestora. Bezpieczeństwo 

mieszkańców jest rolą Rady Gminy i urzędu jeśli jest wola właściciela nieruchomości żeby 

pomoc w tej sprawie to jeszcze lepiej. 

Radna Krawczyńska – w kwestii remontów dróg na wiosnę pamiętajmy o udrożnieniu rowów 

przy drogach lokalnych i powiatowych. Proszę o przegląd i naprawę zniszczonych barierek 

zabezpieczających przy jezdni.  

Dziękuję Kierownikowi ZGK za odśnieżanie Gozdu. 

Radny Chaba – odnośnie zejścia z przejścia dla pieszych koło Delikatesów, w poprzedniej 

kadencji już o tym mówiłem, że przejście prowadzi do rowu. Składałem dwie propozycje: 

chodnik 15 m lub schody. Schody to finansowo wyższa inwestycja. Mieszkańcy nie 

korzystają z tego przejścia tylko chodzą jak im pasuje. Należy zorientować się jaki koszt 

osiągnie wybudowanie takiego chodnika ale na pewno na tą inwestycję gminę będzie stać. 

Zadał pytanie na jakim etapie jest modernizacja oświetlenia w gminie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – standardy odśnieżania dróg krajowych są inne niż 

wojewódzkich. 48h od ustania opadów droga ma być przejezdna. To jest obowiązek zarządcy. 

Nie czarna mokra tylko przejezdna, może być lodowisko. Przywołam wypowiedź Dyrektora 

GDDKiA - utrzymanie 5 km trasy to koszt 1 mln zł rocznie. Jeśli nie będziemy robić żadnych 

inwestycji to utrzymamy na takim poziomie jak było starodroże. Mamy określone środki na 

zimowe utrzymanie dróg, a nie mamy jeszcze końca zimy. Apeluję o przekazywanie 

mieszkańcom, że staramy się aby wszyscy mieszkańcy mieli komfort użytkowania dróg  

i prosimy o cierpliwość. 

Radny Litwiński – jednym z newralgicznych punktów jest droga koło cmentarza. Umieścić w 

harmonogramie napraw drogę za przejazdem w stronę Podłazia po prawej stronie, odcinek 

300 m.  

Radna Siewierska – do odśnieżania dróg zgłosiła drogę do Ostrowa w kierunku szkoły. 

Zwróciła się do Kierownika Wydziału Technicznego aby usunąć zbędne zakrzaczenie na 

górce na drodze w stronę Zagórza. 

Radna Żaczek – zadała pytanie na jakim etapie jest modernizacja oświetlenia,  

poprosiła o dowieszenie kilku lamp o  które prosili mieszkańcy na spotkaniu. 

Radna Krawczyńska – odniosła się do wypowiedzi Wójta, w tym roku pierwszy raz od lat jest 

dobrze odśnieżona droga w Goździe i proszę mieć ją na uwadze. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odcinek starodroża od krzyżówki z drogi wyjazdowej 

od gminy, do zjazdu na Zaleziankę jest bardzo intensywnie użytkowany. Jeżdżą tędy patelnie 

z Bukowej Góry i ten odcinek może sprawiać wrażenie że jest lepiej posypany. Ale tak 

naprawdę wzmożony ruch powoduje, że samochody na kołach rozwożą solankę, która jest 

sypana na odcinku drogi krajowej i tam jest wożona. Nie traktowaliśmy Gozdu gorzej, cały 

odcinek jest odśnieżany w takim samym stopniu. W innych gminach Zakłady Gospodarki 

Komunalnej mają więcej ludzi i sprzętu, a dróg gminnych u nas jest dużo. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedź na pytanie dotyczące 

modernizacji oświetlenia, w lutym może uda się wypuścić przetarg. 

Natomiast temat dowieszenia lamp, tam trzeba zbudować całą infrastrukturę, a to inwestycja 

kosztująca ok. 70 tys. zł. 

Radny Chaba – zapytał jakie dofinansowanie unijne jest przewidziane do modernizacji 

oświetlenia. W Kielcach mają 85 % dofinansowania. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – tak, to samo u nas. 

Radna Siewierska – prośba o uwzględnienie w kolejnym budżecie oświetlenia wzdłuż drogi 

do Zagórza. 

Radna Żaczek – dziękuję Wójtowi za zaangażowanie i pomoc w organizacji Przeglądu Kolęd 

i Pastorałek, oraz wszystkim którzy uczestniczyli w Orszaku Trzech Króli. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – niebawem 10-ty przegląd Kolęd i Pastorałek, tego 

typu impreza ma charakter ponadgminny, patronat objął Starosta Skarżyski. Może na 

najbliższej Komisji Społecznej przedyskutować z radnymi temat połączenia imprezy do 

działania Gminnej Biblioteki Publicznej. Niewielkie środki z budżetu GBP byłyby wskazane, 

jest to jedna z lepszych promocji gminy. 

Przewodnicząca Rady – na Komisji Budżetowej zgłaszałam problem na drodze w 

miejscowości Osełków, rozlewisko na drodze przy wygonie, czy ktoś zajął się tą sprawą. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – sprawa jest trudna, ponieważ droga graniczy z 

obszarem Natura 2000 wszystkie działania podejmowane przez gminę musimy poprzedzić 

pismami z zapytaniem w jaki sposób możemy się tym zająć. Pracujemy nad tym i postaramy 

się to załatwić. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.  11 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Gminy Łączna na 2019 rok. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/13/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 

Łączna na 2019 rok. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/14/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  11 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego programu osłonowego 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/15/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 

wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu”  

na lata 2019-2023. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/16/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia w formie posiłku, 

pomoc rzeczową w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/17/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.  11 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 3 w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łączna. 

Żadnych pytań do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/18/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta większością głosów (za- 11, wstrzymało się - 2/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna  

na lata 2019-2027. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – wczorajsze poprawy w zał. 2 wykaz przedsięwzięć 

zmiana w limitach zobowiązań zadanie 1.1.2.3. kwota 1  533 800 zł na 1 180 636 zł. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/19/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łączna na 2019 rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – proszę o poprawienie kolejności paragrafów tj. §14, §15, 

§16. W §16 po słowach „uchwała wchodzi w życie z dniem” dopisać „podjęcia z mocą 

obowiązującą od”, dalej bez zmian. 

Zał. 7 kolumna 4 zerujemy kwotę 100 tys. zł i ogółem kwotę 100 tys. zł. 

Pani Skarbnik odczytała opinię RIO w sprawie projektu budżetu na 2019 rok. Opinia jest 

pozytywna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  IV/20/2019 

Rady Gminy Łączna  z dn. 29 stycznia 2019r. 

została podjęta jednogłośnie  (za- 13/13 obecnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – dziękuję za jednomyślność to jest bardzo trudny 

budżet na 2019r. czekają nas wyzwania będziemy robić wszystko aby go zrealizować myślę 

że los będzie nam sprzyjał. 

 

Ad.  12. 

Przyjęcie protokołu z  III sesji Rady Gminy Łączna z dnia 20.12.2018r. 

Przewodnicząca Rady do protokołu nie było żadnych uwag proszę o przegłosowanie 

protokołu z 20.12.2019r. 

Za 13/13 obecnych radnych.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  13. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła IV–e posiedzenie Rady Gminy Łączna kadencji 2018-2023. 

 

 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Protokół sporządziła        Monika Pająk 

 

           Magdalena Chmiela 
 


